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PROTOKÓŁ Nr XXI/2016 
z przebiegu sesji zwyczajnej Rady Gminy Bojszowy 

w dniu 28 listopada 2016r. 
 
Obecni zgodnie z załączoną listą obecności. 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę na uchwałę Rady 

Gminy w Bojszowach Nr X/55/2015 z dnia 12 sierpnia 2015r. 
5. Przedstawienie projektów uchwał. 
6. Przyjęcie uchwał. 
7. Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 
8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
9. Zakończenie sesji.  

 
Przebieg sesji: 
Ad. 1-3 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor otworzył sesję, powitał radnych, zaproszonych gości oraz 
stwierdził prawomocność sesji – obecnych 13 radnych (nieobecna/y: Krystyna Knopek, Kazimierz 
Lysko). 
Przewodniczący wniósł autopoprawkę do porządku obrad, polegająca na tym, że w pkt.5 - 
przedstawienie projektów uchwał - dodano projekt uchwały nr XXI/139/2016, który radni otrzymali. 
Zapytał, czy ktoś do zmienionego porządku obrad wnosi zmiany. 
Radny Janusz Gwóźdź zapytał dlaczego w pkt. 4 mamy przyjęcie projektu uchwały, a w pkt. 5 
przedstawienie projektów uchwał?  
Przewodniczący Rady poinformował, że to dlatego, że w pkt. 4 projekt uchwały zostanie 
przedstawiony i od razu poddany pod głosowanie.  
Przewodniczący Rady w związku z powyższym ponownie zapytał, czy są jakieś uwagi co do 
zmienionego porządku obrad. Rada Gminy zaakceptowała zmiany w proponowanym porządku obrad 
wobec czego porządek obrad ze zmianą zastał przyjęty w następującym brzmieniu: 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę na uchwałę Rady 

Gminy w Bojszowach Nr X/55/2015 z dnia 12 sierpnia 2015r. 
5. Przedstawienie projektów uchwał, w tym projekt uchwały nr XXI/139/2016 
6. Przyjęcie uchwał. 
7. Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 
8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
9. Zakończenie sesji.  

 
Przewodniczący zapytał, czy ktoś wnosi uwagi do Protokołu Nr XX/2016.  
 
Radny Janusz Gwóźdź zawnioskował o zmianę w pkt. 7 Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy 
bieżące. Poprosił, aby zapisać jego zapytanie w następujący sposób: czy istnieje możliwość, aby  w 
ramach projektu e-urząd  zakupić tablety dla radnych,  z tego względu, że  P. Sekretarz  Gminy  
skarżyła  się  przed  poprzednią  sesją,  że  radni  otrzymują materiały  w formie papierowej a  nie 
elektronicznej i są to  duże koszty dla budżetu Gminy, proszę o rozważenie mojej propozycji. (Za-8 
radnych, 5- wstrzymujących) 
 
Protokół z sesji Nr XX/2016 z dnia 2 listopada 2016r. po zmianach został poddany pod głosowanie: 
 

 12 głosów – za 
  0 głosów – przeciw 
  1 głosów – wstrzymujących się.  
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Ad. 4 Przyjęcie projektu uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę na uchwałę Rady 
Gminy w Bojszowach Nr X/55/2015 z dnia 12 sierpnia 2015r. 
 

1. Projekt Uchwały XXI/130/2016 RG Bojszowy z dnia 28.11.2016r. w sprawie udzielenia 
odpowiedzi na skargę na uchwałę Rady Gminy w Bojszowach Nr X/55/2015 z dnia 12 sierpnia 
2015r. - przedstawił Radca Prawny Mirosław Nosalik.  

 
Radca Prawny poprosił Przewodniczącego Rady o odczytanie § 12 Statutu Rady Gminy Bojszowy.  
Po odczytaniu w/w paragrafu Radca Prawny przedstawił projekt uchwały nr XXI/130/2016 z 
następującymi uzasadnieniami: 
 
W dniu 04.11.2016r. do Urzędu Gminy wpłynęła druga skarga Pana B.J. na uchwałę Rady Gminy 
Bojszowy Nr X/55/2015 z dnia 12 sierpnia 2015r., w części  tożsama z treścią skargi poprzedniej, 
jednakże zawierająca również nowe zarzuty, które nie zasługują na uwzględnienie. Skarga ponownie 
była poprzedzona wezwaniem do usunięcia naruszenia prawa. Poprzednie wezwanie zostało 
rozpatrzone na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu 10.05.2016r., gdzie Komisja stwierdziła, że nie 
naruszono prawa. Wojewódzki Sąd  Administracyjny w Gliwicach odrzucił poprzednią skargę, nie 
rozpatrzył jej merytorycznie ze względu na naruszenie prawa przez Pana B.J. - niedotrzymanie 
terminów.  
 
Uwagi radnych:   
Radny Janusz Gwóźdź - zapytał, czy rada będzie informowana co z dalszym przebiegiem 
postępowania.  
Przewodniczący Rady Marek Kumor: Rada ma pełną wiedzę co do tego postępowania.  
 
Uchwała XXI/130/2016 RG Bojszowy z dnia 28.11.2016r. w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę 
na uchwałę Rady Gminy w Bojszowach Nr X/55/2015 z dnia 12 sierpnia 2015r. - w głosowaniu udział 
wzięło 13 radnych (nieobecna/y: Krystyna Knopek, Kazimierz Lysko ) 
 

13 głosów – za  
0 głosów - przeciw  
0 głosów - wstrzymujących się 

  
Ad. 5 Przedstawienie projektów uchwał 
 

1. Projekt uchwały nr XXI/131/2016 RG Bojszowy z dnia 28.11.2016r. w sprawie przyjęcia 
„Programu współpracy Gminy Bojszowy z organizacjami pozarządowymi na rok 2017” - 
przedstawiła Sekretarz Gminy Longina Giedwiłło.  

  
Program współpracy Gminy Bojszowy z organizacjami pozarządowymi na rok 2017  przyjmowany jest 
jak co roku uchwałą Rady Gminy, obliguje nas do tego art. 5 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony i pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisje Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty i Kultury. Projekt ten obejmuje, tak 
jak poprzednich latach zarówno te same cele programu, formę i zasady współpracy, priorytetowe 
zadania publiczne w Gminie Bojszowy, tryb zlecania realizacji zadań publicznych i ocenę realizacji 
programu. Podobnie jak w poprzednich latach, ponieważ jest taki wymóg, program ten podległ 
konsultacjom społecznym, które przeprowadzono w terminie od 30.09.2016r. do 13.10.2016r. W tym 
terminie nie wpłynęły do Urzędu Gminy żadne uwagi w sprawie projektu uchwały.  

 
Uwagi radnych:  
Janusz Gwóźdź: zapytał jak są realizowane przez Gminę Bojszowy cele tego programu - stworzenie 
warunków do zwiększenia aktywności społecznej mieszkańców gminy Bojszowy, stworzenie 
warunków do powstania inicjatyw lokalnych. Jak wiadomo nikt nie skorzystał jeszcze z tych środków, 
może faktycznie w tym tworzeniu warunków do współpracy z organizacjami trzeba coś poprawić. Czy 
jest rejestr organizacji pozarządowych działających na terenie gminy.  
Sekretarz Gminy: Oczywiście jest rejestr organizacji pozarządowych, można się z nim zapoznać. 
Natomiast aktywnymi organizacjami pozarządowymi są głównie kluby sportowe i z tymi 
stowarzyszeniami współpracujemy aktywnie, co roku na gruncie zarówno finansowym jak 
i organizacyjnym. Stwarzanie warunków do aktywności społecznej odbywa się prawie że codziennie. 
Jesteśmy po przyjęciu Strategii Rozwoju Gminy, w której były konsultacje, w której każdy mógł się 
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wypowiadać, w której wiele osób uczestniczyło, jesteśmy na etapie bardzo ważnych dokumentów, 
czyli opracowania planu rewitalizacji gminy i każda osoba, która tylko chce się włączyć w plany 
związane z działalnością gminy ma takie możliwości. Natomiast nie zgłasza się nikt z jakąś inną 
aktywnością. Jak wiadomo, żeby uruchomić środku z programu współpracy potrzebne jest ogłoszenie 
otwartego konkursu. Jeżeli wpłynie jakikolwiek pomysł warty rozpatrzenia w tych celach, które 
obejmuje program, to zadaniem wójta będzie przeanalizować, a z rada uzgodnić, czy na ten cel będą 
przeznaczone środki. Na dzień dzisiejszy współpraca z organizacjami pozarządowymi odbywa się na 
gruncie ustawy o sporcie.  
Radny Janusz Gwóźdź: skoro jest rejestr stowarzyszeń działających na terenie gminy, czy gmina 
próbowała się z nimi skontaktować i pytać czy maja jakieś pomysły? 
Sekretarz Gminy: to nie jest nasze zadanie, to jest zadanie powiatu. Powiat organizuje takie spotkania 
i jeżeli są spotkania np. ze stowarzyszeniem Radość Życia to przedstawiciele urzędu w nich 
uczestniczą. Natomiast z innych stowarzyszeń nie ma informacji o jakiejkolwiek prowadzonej 
działalności na terenie naszej gminy. 
 

2. Projekt uchwały nr XXI/132/2016 RG Bojszowy z dnia 28.11.2016r. w sprawie określenia 
wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych w roku 2017 -  przedstawił 
Wójt Gminy Bojszowy Henryk Utrata 

 
Projekt uchwały został omówiony i pozytywnie przyjęty przez  Komisję Budżetu i Rozwoju Gminy 
w dniu 28.11.2016r.  
Rada Gminy określa w drodze uchwały wysokość stawek podatku od środków transportowych z tym, 
że roczna stawka podatku od jednego środka transportu nie może przekroczyć stawek maksymalnych 
określonych w obwieszczeniu Ministra Finansów  z dnia  28 lipca 2016r. w sprawie górnych granic 
stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2017r. Wysokość stawek minimalnych określa się dla: 
samochodów ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej równej lub wyższej niż 12 ton, ciągników 
siodłowych i balastowych przystosowanych do używania łącznie z naczepą lub przyczepą 
o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów równej lub wyższej niż 12 ton oraz dla przyczep 
i naczep, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę całkowitą równą lub 
wyższą niż 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością rolniczą prowadzoną przez 
podatnika podatku rolnego. Przedkładana propozycja stawek podatkowych zakłada opodatkowanie na 
niezmienionym do roku 2016 poziomie , za wyjątkiem 3 stawek ,które ze względu na obniżenie 
górnych stawek podatkowych przewyższało maksymalny limit, więc należało je obniżyć. 
 
Proponowane stawki mieszczą się w granicach ustawowych stawek minimalnych i ustawowych 
stawek górnych podatku od środków transportowych obowiązujących w 2017 roku. 
 
Uwagi radnych:  
Radny Stanisław Biela: prośba, aby w § 2 dopisać słowo "Bojszowy".  
 

3. Projekt uchwały nr XXI/133/2016 RG Bojszowy z dnia 28.11.2016r. w sprawie ustalenia 
wzorów deklaracji i informacji podatkowych - przedstawiła Skarbnik Gminy Bojszowy Elżbieta 
Kubeczko  

 
Projekt uchwały został omówiony i pozytywnie przyjęty przez  Komisję Budżetu i Rozwoju Gminy 
w dniu 28.11.2016r. 
Wzory druków informacji w sprawie podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, a także deklaracji na 
podatek od nieruchomości, deklaracji na podatek rolny i deklaracji na podatek leśny w porównaniu 
z obowiązującymi dotychczas, uległy niewielkiej modyfikacji. Zmiany mają na celu usprawnienie 
wypełniania przez podatników informacji i deklaracji. 
 
Uwagi radnych:  brak 
 

4. Projekt uchwały nr XXI/134/2016 RG Bojszowy z dnia 28.11.2016r. w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku na 2017 rok - 
przedstawił Wójt Gminy Bojszowy Henryk Utrata.  

 
Projekt uchwały został omówiony i pozytywnie przyjęty przez  Komisję Budżetu i Rozwoju Gminy 
w dniu 28.11.2016r. 



4 

Zaproponowane w projekcie uchwały stawki podatku od nieruchomości nie ulegają zmianie za 
wyjątkiem trzech stawek, z których dwie uległy obniżeniu odpowiednio do stawek maksymalnych, 
a jedna stawka tj. od gruntów pozostałych wzrosła o 0,09 zł, co stanowi 95,74% stawki maksymalnej. 
Wzrost wyżej wymienionej stawki spowoduje zwiększenie dochodów gminy o prawie 200.000 zł. 
Wobec powyższego uzasadnione jest przyjęcie uchwały w proponowanym kształcie. 
 
Uwagi radnych:  brak 
 

5. Projekt uchwały nr XXI/135/2016 RG Bojszowy z dnia 28.11.2016r. w sprawie zwolnienia 
z podatku od nieruchomości obowiązującego w Gminie Bojszowy - przestawił przedstawił Wójt 
Gminy Bojszowy Henryk Utrata. 

 
Projekt uchwały został omówiony i pozytywnie przyjęty przez  Komisję Budżetu i Rozwoju Gminy 
w dniu 28.11.2016r. Wójt wskazał, że zwolnienie zostało w projekcie uchwały przewidziane dla 
kanalizacyjnych rurociągów tłocznych. Uchwała ma posłużyć, jako argument w negocjacjach 
z oczyszczalnią ścieków w Tychach odnośnie inwestycji, mającej skutkować odbiorem ścieków 
z terenu Gminy Bojszowy i przesyłaniem ich do obiektu tyskiego. Obciążenie infrastruktury 
przesyłowej podatkiem od nieruchomości w ocenie Wójta spowodowałoby wyższą taryfę na ścieki 
przestawioną przez firmę odbierającą. Zwolnienie, o którym mowa w odniesieniu do podatników 
prowadzących działalność gospodarczą bez względu na formę organizacyjno – prawną oraz sposób 
finansowania może stanowić pomoc de minimis.  

 
Uwagi radnych:  brak 

 
6. Projekt uchwały nr XXI/136/2016 RG Bojszowy z dnia 28.11.2016r. w sprawie zmiany uchwały 

nr XXVI/156/2013 z dnia 21 października 2013r. w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz 
zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 
 

Projekt uchwały został omówiony i pozytywnie przyjęty przez  Komisję Budżetu i Rozwoju Gminy 
w dniu 28.11.2016r. Wójt zaznaczył, że zmiana pierwotnej uchwały przewidziana w projekcie dotyczy 
przesunięcia daty wykupu obligacji oraz poinformował, że dysponenci obligacji na taką zmianę wyrazili 
zgodę. 

 
Uwagi radnych:   

 
Radny Janusz Gwóźdź: zapytał o jaką kwotę wzrośnie koszt tego kredytu? 
Wójt: na dzień dzisiejszy jest to ok. 2,7% w sali roku, tj. ok. 14 tys. zł w skali roku.  
Radny Paweł Kumor: zapytał, czy przesunięcie spłaty długu nie spowoduje zagrożenia w późniejszym 
czasie? Czy nie warto przemyśleć tego, tak aby jakąś cześć spłacić?  
Wójt: przesunięcie wykupu obligacji pierwszej emisji tego terminu jest jedynym korzystnym ruchem dla 
budżetu i dla przyszłych budżetów. Zawsze jednak będziemy starać się spłacić najpierw kredyt, 
a potem dopiero obligacje. Wójt dodał przy tym, że spłata nastąpi na rzecz dwóch banków, które 
nabyły gminne obligacji. 
 

7. Projekt uchwały nr XXI/137/2016 RG Bojszowy z dnia 28.11.2016r. w sprawie zmian 
w budżecie na 2016 r. 
 

Projekt uchwały został omówiony i pozytywnie przyjęty przez  Komisję Budżetu i Rozwoju Gminy 
w dniu 28.11.2016r. Wójt podał, że projekt zmiany budżetu przewiduje zmniejszyć rozchody budżetu 
Gminy Bojszowy o kwotę 275 000 zł § 992 – spłaty otrzymanych krajowych pożyczek i kredytów w 
kwocie 275 000 zł. i tak uzyskane środki przeznaczyć na zwiększenie wydatków. Dokonać zmiany 
nadwyżki budżetu Gminy Bojszowy z kwoty 4 178 581,51 zł na kwotę 3 903 581,51 zł.. Dokonać 
zmiany kwoty rozchodów budżetu Gminy Bojszowy z kwoty 4 532 063 zł na kwotę 4 257 063 zł. 
Dokonać zmian w zestawieniu planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu Gminy Bojszowy na 
2016r. W związku z zmianę harmonogramu spłat rat kredytu długoterminowego i przesunięciem 
terminu płatności z II półrocza 2016 r. na lata 2018-2020 uwolniona zostaje kwota 275 000 zł, która 
jest przeznaczona na wydatki w następujących działach i rozdziałach: 

 dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo rozdz. 01010 Infrastruktura wodociągowa i sanitarna wsi- 
zwiększenie o 38 000 zł na dopłatę do ścieków; 
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 dz. 757 Obsługa długu publicznego rozdz. 75702 obsługa pap. wartościowych, kredytów 
i pożyczek jst– zwiększenie o 80 000 zł na odsetki od kredytów, w tym na wyprzedzające 
finansowanie budowy przedszkola w kwocie 50 000 zł; 

 dz. 801 Oświata i wychowanie rozdz. 80101 Szkoły podstawowe – zwiększenie o 116 500 zł 

na wynagrodzenie; rozdz. 80104 Przedszkola – zwiększenie o 20 000 zł na wynagrodzenia; 

1320 na dotacje dla NPP „Muchomorek” oraz 1700 na wydatki inwestycyjne. 

 dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza rozdz. 85401 Świetlice szkolne - zwiększenie o            

19 845 zł na wynagrodzenia 

 dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego rozdz. 92116 Biblioteki - zwiększenie o 19 

000 zł na dotację na zadania statutowe. 

 Ponadto zwiększeniu ulegają wydatki w : 

 dz. 600 rozdz. 60016 Drogi publiczne - kwota 3 000 zł - na wydatki statutowe (usługi) 

 dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa rozdz. 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – 

kwota 18 000 zł na wydatki statutowe (materiały, usługi opłaty) 

 dz. 750 Administracja publiczna rozdz. 75023 Urząd Gminy - o kwotę 1 000 zł na wydatki 

statutowe (opłaty i składki) 

 dz. 900 Gospodarka komunalna rozdz. 90003 Oczyszczanie miast i wsi o kwotę 16 300 zł na 

wydatki statutowe (usługi) 

 Powyższe wydatki sfinansowane będą zmniejszeniami w dz. 600 o 40 000 zł oraz w dz. 801 o 

20 165 zł. 

W związku ze zmianami w zakresie dotacji zmianie ulega zestawienie planowanych dotacji stanowiące 
załącznik nr 2 do niniejszej uchwały. 
  

8. Projekt uchwały nr XXI/138/2016 RG Bojszowy z dnia 28.11.2016r. w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej 
 

Projekt uchwały został omówiony i pozytywnie przyjęty przez  Komisję Budżetu i Rozwoju Gminy 
w dniu 28.11.2016r. 
Zmiany wprowadzone w wieloletniej prognozie finansowej niniejszym zarządzeniem polegają na 
1. Aktualizacji planowanych dochodów i wydatków budżetu Gminy na 2016r.  na podstawie 

zarządzenia Wójta Gminy Bojszowy nr 0050/70/2016 z dnia 31.10.2016, nr 0050/76/2016 z dnia 
17.11.2016, oraz Uchwały Rady Gminy Bojszowy nr XXI/137/2016 z dnia 28.11.2016r.  
W wyniku w/w zmian planowane dochody ogółem uległy zmianie o 521 173,67zł., natomiast 
zmiana w zakresie planowanych wydatków wyniosła 796 173,67zł. z tego: wydatki bieżące 
wzrosły o 1 117 378,67zł., wydatki majątkowe zmalały o 321 205,00zł.  
Zmianie uległ także wynik budżetu z kwoty nadwyżki wynoszącej 4 178 581,51zł  na kwotę 3 903 
581,51zł w związku z przeniesieniem spłat raty kredytu planowanych na II półrocze 2016r. na lata 
2018-2020 na podstawie nowego harmonogramu spłat. 

2. Wprowadzeniu do załącznika nr 3 do niniejszej uchwały nowego przedsięwzięcia:  
Projekt „Opracowanie lokalnego programu rewitalizacji Gminy Bojszowy na lata 2017-2022” 
w ramach konkursu „Śląskie Programy Rewitalizacji – wsparcie gmin” w ramach programu 
Operacyjnego Pomoc Techniczna 2014-2020 o wartości 47 621zł., z planowaną realizacją w roku 
2016r. w kwocie 1 066zł. oraz w 2017r. w kwocie 46 555,00zł. 

 
Uwagi radnych:   
Radny Paweł Kumor: zapytał o wzrost zatrudnienia w bibliotece, czy są to pracownicy merytoryczni 
czy gospodarczy?  
Wójt: oczywiście są do bibliotekarze, w bibliotece nie ma zatrudnionych pracowników gospodarczych, 
administracyjnych. Program Biblioteka wymagał tego, aby zatrudnić osoby i poszerzyć ofertę dla 
mieszkańców. Są to osoby przygotowane do pracy w bibliotece. 
Radny Janusz Gwóźdź:  zapytał o dział 801 - zwiększenie środków dla szkół podstawowych, z czego 
środki zostały wzięte?  
Skarbnik Gminy: środki zostały przesunięte na wniosek szkoły podstawowej w Bojszowach, aby 
przesunąć środki na świetlice, zdjęte w ramach przesunięć wewnętrznych szkoły w Bojszowach..  
Radny Andrzej Rokowski: zapytał, czy spłata kredytu zostanie przesunięta na przyszły rok?  
Skarbnik Gminy: mamy nadzieję, że do końca roku zostanie spłacony.  
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9. Projekt uchwały XXI/139/2016 RG Bojszowy z dnia 28.11.2016r. w sprawie udzielenia 
odpowiedzi na skargę na bezczynność w zakresie udostępnienia informacji publicznej przez 
Przewodniczącego Rady Gminy Bojszowy. 
 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał zarówno treść skargi Pana B.J. na bezczynność w zakresie 
udostępnienia informacji publicznej przez Przewodniczącego Rady Gminy Bojszowy, jak i projekt 
uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na w/w skargę. Przewodniczący Rady poinformował, 
że odpowiedź na wniosek z dnia 8.11.2016r. o udzielenie informacji publicznej została udzielona panu 
B.J. w dniu 14.11.2016r. 
Następnie głos został udzielony panu Mirosławowi Nosalik (radcy prawnemu), który powiedział, 
że zgodnie z przepisami ustawy o dostępie do informacji publicznej, skarga na bezczynność 
w zakresie udostępnienia informacji publicznej podlega niezwłocznemu przekazaniu jak i rozpoznaniu 
przez Wojewódzki Sąd Administracyjny. Skarga będzie oceniana pod względem formalnym, Sąd 
sprawdzi czy organ dopuścił się bezczynności. Rada oczywiście będzie informowana o dalszym toku 
postępowania.  
 
Uwagi radnych:   
Radny Janusz Gwóźdź: poprosił o odczytanie odpowiedzi na wniosek o udzielenie informacji 
publicznej jakiej udzielił Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy.  
Przewodniczący odczytał treść odpowiedzi na wniosek o udzielenie informacji publicznej z dnia 
14.11.2016r. 
 
Ad. 6 Przyjęcie uchwał. 
 
W głosowaniu udział wzięło 13  radnych (nieobecna/y: Krystyna Knopek, Kazimierz Lysko) 
 

1. Uchwała nr XXI/131/2016 RG Bojszowy z dnia 28.11.2016r. w sprawie przyjęcia „Programu 
współpracy Gminy Bojszowy z organizacjami pozarządowymi na rok 2017”. 
 

13 głosów – za  
  0 głosów - przeciw  
  0 głosów - wstrzymujących się 
 

2. Uchwała nr XXI/132/2016 RG Bojszowy z dnia 28.11.2016r. w sprawie określenia wysokości 
rocznych stawek podatku od środków transportowych w roku 2017. 
 

 13 głosów – za  
  0 głosów - przeciw  
  0 głosów - wstrzymujących się 
 

3. Uchwała nr XXI/133/2016 RG Bojszowy z dnia 28.11.2016r. w sprawie ustalenia wzorów 
deklaracji i informacji podatkowych 
 

 13 głosów – za  
  0 głosów - przeciw  
  0 głosów - wstrzymujących się 
 

4. Uchwała nr XXI/134/2016 RG Bojszowy z dnia 28.11.2016r. w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku na 2017 rok. 
 

 11 głosów – za  
  2 głosy - przeciw (radny Janusz Gwóźdź) 
  0 głosów - wstrzymujących się 
 

5. Uchwała nr XXI/135/2016 RG Bojszowy z dnia 28.11.2016r. w sprawie zwolnienia z podatku 
od nieruchomości obowiązującego w Gminie Bojszowy 
 

 12 głosów – za  
  0 głosów - przeciw  
  1 głos - wstrzymujący się 
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6. Uchwała nr XXI/136/2016 RG Bojszowy z dnia 28.11.2016r. w sprawie zmiany uchwały nr 
XXVI/156/2013 z dnia 21 października 2013r. w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz 
zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 
 

 11 głosów – za  
  0 głosów - przeciw  
  2 głosy - wstrzymujące się (radny Janusz Gwóźdź) 

7. Uchwała nr XXI/137/2016 RG Bojszowy z dnia 28.11.2016r. w sprawie zmian w budżecie na 
2016 r. 

 12 głosów – za  
  0 głosów - przeciw  
  1 głos - wstrzymujący się (radny Janusz Gwóźdź) 

 
8. Uchwała nr XXI/138/2016 RG Bojszowy z dnia 28.11.2016r. w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej 
 12 głosów – za  
  0 głosów - przeciw  
  1 głos - wstrzymujący się (radny Janusz Gwóźdź) 
 

9. Uchwała nr XXI/139/2016 RG Bojszowy z dnia 28.11.2016r. w sprawie zmiany udzielenia 
odpowiedzi na skargę na bezczynność w zakresie udostępnienia informacji publicznej przez 
Przewodniczącego Rady Gminy Bojszowy 
 

 13 głosów – za  
  0 głosów - przeciw  
  0 głosów - wstrzymujących się 

 
Po przyjęciu uchwał Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 7 min przerwy, po czym ponownie wznowił 
posiedzenie sesji Rady Gminy.  

 
Ad. 7 Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 
 
Przewodniczący Marek Kumor przedstawił sprawozdanie z pracy Rady Gminy w okresie 
międzysesyjnym:  
 

1. Spotkanie w Szkole Podstawowej w Międzyrzeczu - "Jak zdrowo się odżywiać".  
2. Gimnazjum Bojszowy "Kibicujemy kulturalnie".  
3. Święto Szkoły Podstawowej w Bojszowach.  
4. Obchody Święta Niepodległości Polski.  
5. Posiedzenie Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy.  
6. Spotkanie opłatkowe "Radość życia". 

 
Przewodniczący podziękował wszystkim Radnym za udział w uroczystościach gminnych.  
 
Do Biura Rady wpłynęły następujące pisma: 
 

1. Wniosek o udzielenie informacji publicznej z dnia 4.11.2016r. 
2. Zarządzenie 0050/73/2016 w sprawie projektu WPF na lata 2017-2024. 
3. Zarządzenie 0050/74/2016 w sprawie przedłożenia projektu budżetu na 2017 rok. 
4. Pismo z Kancelarii Radcy Prawnego Radosława Wtorka z dnia 8.11.2016r. 
5. Informacja o zamknięciu posiedzenia Komisji Rewizyjnej w dniu 16.11.2016r. 
6. Informacja o zamknięciu posiedzenia Komisji Rewizyjnej w dniu 24.11.2016r. 
7. Pismo dot. wniosku o zatwierdzenie taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę na okres od 

01.01.2017 - 31.12.2017. 
8. Pismo dot. wniosku o zatwierdzenie taryfy dla zbiorowego odprowadzania ścieków. 
9. Skarga pana B.J. na bezczynność w zakresie udostępnienia informacji publicznej przez 

Przewodniczącego Rady Gminy Bojszowy - 22.11.2016r.  
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Wójt: 
 

1. Poinformował Radnych, że wpłynęły środki w ramach projektu pn. „Budowa budynku 
gminnego przedszkola i żłobka wraz z infrastrukturą techniczną w Bojszowach przy 
ul. Gaikowej”. 

2. Reforma oświatowa - poinformował, że wszystkie szkoły z mocy prawa będą przekształcone w 
szkoły VIII klasowe po wejściu w życie ustawy. Na chwilę obecną brak ustawy i rozporządzeń 
wykonawczych. Obowiązkiem Wójta jest rozpatrzenie wszystkich wariantów, jakie mogłyby 
rozwiązać problem jaki pojawi się w związku z większą liczbą uczniów w dotychczasowych 
budynkach szkół podstawowych. Najważniejsze jest dobro dziecka. Wójt zdementował plotki o 
likwidacji szkoły w Świerczyńcu. Gdy będzie więcej wiadomych zorganizowane będą 
spotkania z rodzicami i nauczycielami. Pojawia się też problem z obowiązkiem zapewnienia 
wszystkim 3-latkom miejsc w przedszkolu co wymaga dodatkowych pomieszczeń w obiektach 
oświatowych. 

 
Radny Stanisław Biela poinformował, że wśród mieszkańców rozpowszechnia się informacja, że Wójt 
chce sprzedać szkołę w Świerczyńcu. Takie zakłamanie wprowadza niepokój i antagonizmy.  
 
Zapytania i interpelacje radnych:  
 
Radny Stanisław Biela: zapytał czy Gmina uruchomiła Akcję Zima; poinformował, że dużo pojawia 
się skarg dotyczących smogu, czy gmina może coś z tym zrobić?  
Radny Janusz Gwóźdź:  

1. w Polsce 20 % gmin wiejskich nie ma przedszkola, gminy funkcjonują i nie ma z tego 
powodu żadnych kar. Dlaczego Wójt się obawia, że jak nie będzie 3-latków, to co się wtedy 
strasznego stanie? 

2. czy znajdzie czas na rozmowę z radnym Gwoździem? Radny powiedział, że Wójt po 
kilkakrotnej telefonicznej próbie umówienia się na rozmowę, przekazał przez sekretariat, że 
we wskazanych tematach takich jak np. odpady, nie będzie rozmawiał, bo wg. Wójta ten 
temat był wielokrotnie przerabiany. Czy w takim razie uważa Wójt, że wszystkie sprawy 
pomiędzy radnym powinny być omawiane na sesjach? Bo to jest jedyna możliwość 
naszego kontaktu i tylko wtedy jest możliwość bezpośredniej rozmowy, a raczej zadania 
pytania. Wszystkim wiadomo, że sposób rozmowy na sesji jest mało komfortowy, nie 
pozwala na dogłębne wyjaśnienie sprawy. Moim zdaniem w tamtym dniu wykazał się pan 
daleko idącą arogancją w moim kierunku. Odniosłem wrażenie że ktoś jest już za długo na 
tym stanowisku i potrzebna  już jest zmiana. 

3. czy prawdą jest, że każdy protokół z sesji jest konsultowany jest z  Sekretarzem lub 
Wójtem Gminy? 

4. kiedy odbędzie się posiedzenie Komisji Gospodarki Komunalnej na temat odpadów? - 
pytanie skierowane do Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej. 

5. kiedy obędą się posiedzenia budżetu, gdzie zostanie omówiony projekt budżetu gminy 
na 2017 rok? - pytanie skierowane do Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju 
Gminy. 

6. Wójt dalej nie wykazuje dobrej woli w sprawie uzasadnienia do budżetu 2017r. W uchwale 
nt. procedowania budżetu nie jest zakazane udostępnienie takowych informacji, czyli 
szczegółów do budżetu. Trudno radnym procedować nad ta uchwałą budżetu nie znając 
szczegółów, gdzie na komisji budżetu 14 radnych głosowało za podaniem takowych 
informacji, a tym bardziej jakby na komisji nie było Wójta lub Skarbnika Gminy. Radny 
powołał się na § 4 pkt 2 Uchwały Rady Gminy Bojszowy w sprawie trybu i terminów prac 
nad projektem uchwały budżetowej wraz z określeniem rodzaju i szczegółowości 
materiałów informacyjnych towarzyszących tym procedurom - paragraf ten mówi nam co 
musi być w uzasadnieniu, nie zabrania podawania dodatkowych danych. 

7. czy ogłoszony nabór na stanowisko ds. zamówień publicznych jest związane z powstałym 
wakatem, czy jest to dodatkowe stanowisko pracy w danym referacie? 
 

Radny Paweł Kumor: odśnieżanie, sprzątanie chodników - kwestia spoczywa na właścicielach 
posesji, przy których mieszczą się chodnik, prośba, aby w Naszej Rodni pojawił się artykuł 
przypominający o tej kwestii.  
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Ad. 9 Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
 
Wójt na wstępie poinformował, że od dnia dzisiejszego część odpowiedzi zostanie przekazana 
ustanie, a część na piśmie. 

Akcja Zima - akcja jeszcze nie została ogłoszona, po ogłoszeniu Akcji Zima, od momentu ogłoszenia 
płacimy koszty akcji biernej. Jesteśmy po rozstrzygnięciu postępowania przeprowadzonego w formie 
zapytań ofertowych. Rejony dróg i wybrane firmy: drogi gminne: 

 rejon I (Bojszowy Górne) – Cat-Bruk; 

 rejon II (Bojszowy Dolne, Jedlina, Międzyrzecze) – F.U. Dawidzki; 

 rejon III (Bojszowy Nowe, Świerczyniec) – Cat-Bruk Paweł Baron z Bojszów; 

SMOG - w Naszej Rodni ukaże się list/anonim, o tych co "trują". Pojawi sie także informacja co gm ina 
może zrobić z tym problemem, jakie pojawiają się sankcje w związku z tym problemem.   

Oświata (3-latki)  o tym, że gmina będzie miała obowiązek od 2017 roku zapewnienia miejsca 
każdemu 3-latkowi w przedszkolu wiemy od 4 lat. I skąd te przygotowania, badając demografię dzieci 
w tym wieku byliśmy przygotowani z rozbudową, z przygotowaniem miejsc dla tych dzieci. Po zmianie 
ustawy (podwyższenie wieku obowiązku szkolnego) kiedy większość 6-latków pozostała w 
przedszkolu ilość miejsc dla 3-latków jest niewystarczająca. Jeżeli gmina nie zabezpieczy miejsca, to 
rodzic ma prawo posłać dziecko do przedszkola poza gminą prywatnego/ publicznego i obarczyć 
gminę kosztami. 

Spotkanie z Wójtem - akurat w tych tematach - budżet, oświata, odpady wszystkie najważniejsze 
informacje są na bieżąco przekazywane radnym.    

Protokół  z sesji – protokół nie wymaga żadnych konsultacji. 

Budżet - wyłączną kompetencją Prezydenta/Wójta/Burmistrza jest inicjatywa uchwałodawcza 
w zakresie przygotowania budżetu. Więc przygotowując budżet Wójt zbiera wszystkie informacje, 
dane, które zostają zgłoszone. Na podstawie tych informuje przygotowywany jest projekt budżetu. 
Terminy: 15 listopada projekt budżetu jest składany do Rady Gminy, w ciągu 7 dni projekt budżetu 
powinien być przekazany wszystkim jednostkom gminy, które mają później 30 dni na to, aby 
przygotować układy wykonawcze do projektu budżetu, czyli do 22 grudnia. W tym czasie Wójtowi nie 
wolno robić żadnych zmian w projekcie budżetu. Jednocześnie 15 listopada projekt budżetu 
przekazywany jest do RIO, która bada go pod względem rachunkowości i prawnym. W międzyczasie 
każdy radny, komisje mogą ten projekt budżetu analizować. Efektem finalnym po 22 grudnia jest 
posiedzenie Komisji Budżetu, gdzie te wszystkie ewentualne propozycje się "zderzają". Kom isja 
Budżetu wypracowuje ewentualne propozycje zmian i przekazuje Wójtowi, który może przyjąć ale nie 
musi. Szczegółowość budżetu jest taka jak mówi procedura. 

Nabór na stanowisko w Referacie ZP - wakat jest od paru lat w schemacie organizacyjnym, to nie jest 
nowy etat. 

Odśnieżanie, sprzątanie chodników - artykuł zostanie powtórzony w Naszej Rodni. 

Odpowiedzi udzielił radny Antoni Wilczek 

Posiedzenie Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy - budżet dostępny na stronie BIP, w biurze Rady, w tej 
chwili jest 8 członków Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy. Jeżeli pan Janusz Gwóźdź prosi o to, aby 
zwołać wspomniana komisję to pyta pozostałych radnych czy chcą zwołać posiedzenie przed dniem 
22 grudnia.  

Odpowiedzi udzielił Rady Piotr Wróbel:  

Posiedzenie Komisji Gospodarki Komunalnej -  posiedzenie póki co nie jest planowe.  

 
Ad. 10 Zakończenie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor formułą „Zamykam sesję Rady Gminy 
Bojszowy" zakończył obrady sesji. 
 
 
 
 
Protokołowała: K.Machulec 
Bojszowy, dnia 28.11.2016r. 


